
Zápisnica z 2. mimoriadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Kvačanoch, 

konaného dňa 9.3.2022 v zasadačke OcÚ Kvačany od 18,00 – 19,40 hod. 
Prítomní poslanci: Peter Húska, Roman Lasák, Mgr. Ján Rypák, Katarína Kojšová, Milan 

Galica, Július Kudzbel  

Hlavný kontrolór obce PhDr. Marcela Jašková  

Neprítomní poslanci: Miroslava Sihocká 

Hostia:   Mgr. Mária Rypáková   

Zapisovateľka:  Katarína Kunová 

 

P r o g r a m : 
 

1. Otvorenie zasadnutia. 

2. Prerokovanie pomoci pre utečencov – občanov Ukrajiny a ich rodinných príslušníkov. 

3. Rôzne.  

4. Záver. 

 

1. Mimoriadne rokovanie OZ otvoril, za bezpečnostných a hygienických predpisov, starosta 

obce Jozef Grúň o 18,00 hod. Privítal všetkých prítomných. Na základe platných 

pandemických opatrení bola zabezpečená dezinfekcia a každý prítomný mal na sebe 

respirátor. Starosta konštatoval, že prítomní sú 6 poslanci zo 7, teda je OZ uznášaniaschopné. 

Za zapisovateľku bola určená Katarína Kunová. Za overovateľov zápisnice určil Romana 

Lasáka a Milana Galicu. 

Hlasovalo:  za -    6 / Peter Húska, Roman Lasák, Mgr. Ján Rypák,  Katarína  

     Kojšová, Milan Galica, Július Kudzbel / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

Starosta prečítal program, ktorý poslanci schválili bez pripomienok. 

Hlasovalo:  za -    6 / Peter Húska, Roman Lasák, Mgr. Ján Rypák,  Katarína  

     Kojšová, Milan Galica, Július Kudzbel / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

2. Starosta obce informoval poslancov, že z dôvodu postupného príchodu utečencov 

z Ukrajiny do našej obce zvolal toto mimoriadne zasadnutie. Je potrebné prerokovať, či sa im 

poskytne z rozpočtu nejaká finančná pomoc, nakoľko obec v rozpočte s takouto situáciou 

nerátala. Ako však všetci vieme, ide aj o to, že energie idú hore a obec si nebude môcť 

dovoliť prispievať utečencom až do skončenia krízy na Ukrajine. Informoval o tom, že 

finančnú zbierku robila aj naša charita. Odovzdal slovo p. riaditeľke základnej školy, ktorá 

prítomných informovala, že k dnešnému dňu je v telocvični ZŠ ubytovaných 17 utečencov. 

Nakoľko sú jarné prázdniny, škola ponúkla možnosť, aby sa deti utečencov stretávali aspoň v 

čase od 8,00 do 12,00 hod., kde je im pripravený program, poskytuje sa im desiata a obed. 

Teraz majú okolo 20 detí od 4 do 17 rokov. Problém je s tým, že síce majú k dispozícii 

trvanlivé potraviny, ale nemajú zabezpečené teplé jedlo. Bolo by dobré dohodnúť sa na tom, 

či obec neprispeje aspoň na obedy na nejaký čas. Poslanci sa zhodli na tom, že skúsime 

podávať obedy pre všetkých utečencov, aj pre tých, ktorí sú ubytovaní v našej obci. Nie je 

však v silách školskej jedálne, aby tam bolo veľa ľudí, takže bolo dohodnuté, že obed pre 

utečencov sa začne podávať od pondelka 14.3.2022 v čase od 13,30 hod. max pre 30 osôb. 

K dnešnému dňu je v obci 26 utečencov. Očakáva sa príchod ďalších. Bude treba upozorniť 

občanov, že ak počet utečencov presiahne 40 osôb v obci, budú sa o nich starať na vlastné 



náklady. Deti utečencov, sa pri zaradení do vzdelávacieho systému, budú stravovať na 

základe usmernenia z úradu práce z dotácie, ktorú úrad ponúka. Jedná sa však len o stravu, 

preto bude režijné náklady znášať obec. Poslanci sa dohodli na sume 5.000,00 Eur, ako 

sociálnu pomoc pre utečencov z Ukrajiny. Tieto prostriedky sa použijú nielen na stravu, ale aj 

na uhradenie faktúry za dopravu utečencov, úhradu za naftu pre DHZ, ktorí boli pomáhať cez 

víkend na hranici s Ukrajinou, ale aj na ostatné výdavky, ktoré vzniknú v spojení 

s utečeneckou krízou. Zo štátu je sľúbené preplatenie pre ubytovávateľov, ale nič nie je ešte 

schválené a ani na obec neprišli žiadne usmernenia. Je možnosť ísť po potraviny ako aj 

plienky a hygienické potreby do charity, ako aj do okolitých obcí, kde robili zbierky. 

V dnešnej dobe je vyzbieraných dosť potravín, ktoré treba posunúť, aby sa spotrebovali. 

Teraz je prvoradé aby sa tí, ktorí chcú ostať tu, išli prihlásiť na cudzineckú políciu, následne 

so štatútom odídenca na úrad práce. Potom starosta prečítal návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie informáciu o aktuálnej situácii v obci v súvislosti 

s utečeneckou krízou, 

b) obecné zastupiteľstvo schvaľuje poskytnutie sociálnej pomoci pre utečencov z Ukrajiny 

v sume 5.000,00 €, 

c) obecné zastupiteľstvo berie na vedomie návrh rozpočtového opatrenia OcÚ č. 2/2022 a 

schvaľuje rozpočtové opatrenie OcÚ č. 2/2022 v pôvodnom znení návrhu. 

Hlasovalo:  za -    6 / Peter Húska, Roman Lasák, Mgr. Ján Rypák,  Katarína  

     Kojšová, Milan Galica, Július Kudzbel / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

3. Starosta ďalej informoval prítomných o doručenej žiadosti od p. Porubiakovej a Kapinovej 

ohľadom cesty k ich rozostavaným rodinným domom, nakoľko nemôžu skolaudovať, kým 

nemajú prístupovú cestu. Starosta informoval o vyžiadaní si cenovej ponuky na vysypanie 

celej cesty, kde sa cena pohybovala v sume 30.000 €. Nakoľko je však zbytočné vysýpať celú 

cestu, lebo sa tam ešte ide kopať elektrina, bolo by vhodné naceniť vysypanie cesty 

k novostavbe p. Porubiakovej. Starosta informoval, že osloví minimálne 3 firmy na zaslanie 

cenovej ponuky. Ďalej sa informoval, či sa tento rok bude konať Kvačiansky kotlík, nakoľko 

sa ľudia už informujú. Ak áno, treba vybavovať povolenia. Predseda komisie M. Galica 

povedal, že sa stretne s komisiou, aby sa dohodli, či sa idú do toho pustiť. Poslanci sa zhodli 

na tom, že by to bolo vhodné, ak nie Kvačiansky kotlík tak niečo iné, nakoľko občania boli už 

2 roky bez akcií, tak aby sa trochu uvoľnili, stretli sa a prišli na iné myšlienky.    

 

4. Na záver starosta obce skonštatoval, že boli prerokované všetky body stanoveného 

programu, všetkým prítomným poďakoval a rokovanie ukončil o 19,40 hod. 

 

 

 

Zapísal/(a):       Starosta obce:  

Katarína Kunová    ........................................ Jozef Grúň      ....................................... 

 

 

Overovatelia:  

     

Roman Lasák    ........................................ 

 

Milan Galica         ........................................ 


